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رئیس جمهور با بیان اینکه پیشــرفت علمی و 
تحول، محورِ سند بالادستی گام دوم است، گفت: 
دانشگاه نقطه مرکزی ایجاد تحول در جامعه است 
و دانشگاه  ها و مراکز علمی باید اتاق فکر دولت در 

ایجاد تحول در جامعه باشد.
به گزارش ایلنا، سید ابراهیم رئیسی  دیروز در آیین بازگشایی 
رسمی ســال تحصیلی ۱۴۰۰-۱۴۰۱ دانشــگاه ها و مراکز 
پژوهشی و فناوری کشور با ابراز امیدواری به اینکه دانشگاه ها 
سالی متمایز و سرشار از موفقیت های چشم گیر علمی داشته 
باشــند، گفت: محورِ سند بالادستی گام دوم، پیشرفت علمی 
است و ایران با برخورداری از توان دانشگاهی بسیار بالا، می تواند 
جایگاه مهمی در عرصه علمی جهان داشته باشد.رئیس جمهور 
با بیان اینکه در کشــور نیازمند تحول هســتیم و این تحول 
حتماً باید علم پایه باشد، گفت: دانشگاه ها و دانشگاهیان باید با 
مسئله محوری، نیازهای کشور را شناسایی و برای برون رفت از 

مشکلات راهکار ارایه کنند.
رئیسی با تاکید بر اینکه دانشگاه ها باید برای حل مسائل کشور 
به کمک  دولت بیایند و بالاتر از آن، اتاق فکر دولت باشــند، 
افزود: روشــنفکران کسانی هستند که در جایگاه دیده بانی به 
رصد مسائل جامعه می پردازند، به موقع درباره آسیب ها هشدار 

می دهند و برای رفع آنها راهکار ارایه می دهند.رئیس جمهور 
با اشاره به اینکه توان علمی دانشگاهیان کشور این امیدواری 
را ایجاد می کند که بتوانیم جایگاه تمدنی ایران را در مرجعیت 
علمی بازآفرینی کنیم، گفت: هرجا در مســیر صحیح حرکت 
کردیم توانستیم به جایگاه واقعی خود دست پیدا کنیم و نمونه 
آن، نقش درخشان دانشگاه و دانشگاهیان در مقابله با بیماری 

کروناســت که من از آنها قدردانی می کنم.رئیسی گفت: همه 
بخش های جامعه باید به نظریات و ســخنان دانشگاهیان و 
صاحبنظران توجه کنند و کرسی های آزاداندیشی و نظریه پردازی 
در دانشگاه ها بیش از پیش رونق بگیرد. نباید به هیچ نظریه نو و 
حرف تازه ای بی توجه بود، هر چند تاکنون از سوی هیچ استاد و 
صاحبنظری بیان نشده باشد.رئیس جمهور در ادامه سخنان خود 

با بیان اینکه برنامه های دولت سیزدهم برای ساختن ایران قوی 
نیازمند حرکت قوی در تولید علم است، تصریح کرد: قدرت فقط 
در ساخت موشک نیست، اگر چه پیشرفت در این عرصه نیز 
مایه افتخار است، اما باید در عرصه های دیگر علمی و فناوری 
نیز پیشرفت کنیم تا کشور در جنبه های مختلف قدرتمند شود. 
اقتصاد دریا، اقتصاد گردشگری، اقتصاد فضای مجازی و اقتصاد 
دیجیتال از عرصه هایی است که جای کار زیادی دارد و امروز 
برخی کشورهای همسایه به اندازه درآمد نفتی ایران از عرصه 
دیجیتال و فضای مجازی درآمد کسب می کنند.رئیسی حرکت 
قوی برای تولید علم را نیاز امروز دولت به ویژه در ایجاد تحول 
علم پایه در کشور دانست و گفت: در این زمینه نقش دانشگاه، 
نقشی محوری اســت که فقط با تلاش های وزیر علوم و در 
عرصه ستادی ممکن نیست. همه دانشگاه های کشور به ویژه 
مراکز دانشگاهی در تهران که مرکزیتی در این زمینه دارند، باید 
در زمینه مسأله شناسی و ارائه راهکار، با دولت همکاری کنند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از اظهارات خود به ســخنان 
نماینده کارمندان دانشگاه ها اشاره کرد و گفت: در موضوع رفع 
مشکلات رفاهی و مالی کارکنان دانشگاه ها به دنبال آن هستیم 
که یک نظام جامع و عادلانه پرداخت در کشور ایجاد کنیم تا 
همه حقوق بگیران در آن دیده شــوند و بر پایه متناسب سازی 

حقوق با تورم، مشکل همه قشرها حل شود.رئیسی در واکنش 
به سخنان شماری از دانشجویان که در قالب یک بسته تصویری 
در مراسم پخش شد، اظهار داشت: با ظرفیت هایی که در کشور 
سراغ دارم به آینده درخشان ایران بسیار امیدوارم و باور دارم هیچ 
بن بستی پیش روی ما نیست؛ ما اصحاب می توانیم هستیم و 
می توانیم مشکلات و موانع را کنار بزنیم.رئیس جمهور جهاد 
علمی را شعار و روشی مناسب برای غلبه بر مشکلات توصیف 
کرد و گفت: طبیعی است که دشمن نمی خواهد پیشرفت کنیم، 
اما می توانیم با کار مجاهدانه و علمی، سرعت پیشرفت کشور را 
مضاعف کنیم. رئیسی افزود: دانشگاه ها باید هم در عرصه جذب 
دانشجو و هم در زمینه تحقیق و پژوهش هدفمند عمل کنند 
و پایان نامه های دانشجویی نباید در کتابخانه ها خاک بخورند، 
بلکه باید مسئله محور و تقاضامحور باشند تا به حل مشکلات 
کمک کنند.رئیس جمهور درباره درخواست دیدار با تشکل های 
دانشــگاهی نیز گفت: بنده خرداد امســال جلسه مفصلی با 
تشکل های دانشجویی در مسجد دانشــگاه تهران داشتم و 
نظرات آنان را شــنیدم و از برگزاری نشست دوباره و گفتگو با 
دانشجویان و تشکل های دانشجویی نیز استقبال می کنمدر پایان 
این مراسم آیت الله رئیسی نماز جماعت را به همراه تعدادی از 

دانشجویان در مسجد دانشگاه تهران اقامه کرد.

رئیسجمهوردرآیینبازگشاییسالتحصیلیجدیددانشگاهها:

نبایدبههیچحرفنوونظریهجدیدیبیتوجهبود
رهبر انقلاب:

 آفرین بر پهلوانان کشتی فرنگی 
که همه بویژه جوانان را شاد کردند

در پی موفقیت ورزشکاران کشتی فرنگی کشور در مسابقات جهانی نروژ، 
رهبر معظم انقلاب با صدور پیامی از این پهلوانان تشکر کردند.

به گزارش مهر، در پی موفقیت ورزشکاران کشتی فرنگی کشور در مسابقات جهانی نروژ، رهبر 
معظم انقلاب اسلامی با صدور پیامی از این پهلوانان و مربی آنان تشکر کردند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

آفرین بر پهلوانان کشتی فرنگی کشــور و مربی آنان که همه بویژه جوانان را شاد کردند. 
ان شاءالله موفق باشید.

سیدعلی خامنه ای

 قبض مشترکان پرمصرف 
بدون یارانه انرژی محاسبه می شود

آمارهای وزارت نیرو نشان می دهد قبوض بالای برق تابستان امسال فقط 
برای مشترکان پرمصرف و بالاتر از الگوی مصرف معین صادر شده و تعرفه 

برق این گروه بدون یارانه انرژی محاسبه می شود.
به گزارش ایلنا، بر اساس آمارهای اعلام شده وزارت نیرو، تعداد کل قبوض صادر شده برای 
مشــترکان خانگی حدود 3۰ میلیون بوده که از این تعداد حدود 82 درصد مشترکین یعنی 
2۵ میلیون اشتراک کمتر از الگوی تعیین شده یعنی در مناطق معتدل 3۰۰ کیلووات ساعت 
مصرف برق داشــته اند و برای این گروه از مشترکان فقط ۷ درصد افزایش سالانه بر اساس 
مصوبه دولت با یارانه کامل انرژی اعمال شده که قبض برق عمده این مشترکان رقم بسیار 
پایینی است. طبق این داده ها، مشترکان بد مصرف که معادل 8۵۰ هزار مشترک هستند بیش 
از دو برابر الگوی تعیین شده مصرف داشته اند و طبق مصوبه مجلس یارانه انرژی آنها حذف 
می شود. بر این اساس، حدود ۱۵ درصد مشترکان، مابین الگوی تعیین شده تا دو برابر الگو )بین 
 3۰۰ تا 6۰۰ کیلووات( مصرف داشــته اند که این دسته از مشترکان علاوه بر افزایش سالانه 
۷ درصد تعرفه، مشمول ۱6 درصد افزایش به دلیل مصرف بالاتر از الگو شده اند و در مجموع 
23 درصد افزایش تعرفه در قبض آنها اعمال شده است.بر طبق این گزارش ها، در قبوض برق 
تابستان ۱۴۰۰ رقم های بالای قبض برق در کمتر از 3 درصد مشترکان بسیار پرمصرف دیده 
می شود که کاملا منطبق با مصرف آنهاست. مشترکینی که قبض برق بالایی دارند باید علت را 
در میزان و نحوه مصرف برق خود جستجو کنند، چرا که تعرفه برق گروه پرمصرف بدون یارانه 
انرژی محاسبه می شود.یکی از مهم ترین علت های مصرف بالای برق در بخش خانگی استفاده 
از سیستم های سرمایشی متعدد و یا وسایل برقی غیراستاندارد است که مصرف برق چندبرابری 
را در خانوار رقم می زند، لذا برای تهیه لوازم خاگی حتما باید به برچسب انرژی هر محصول برای 

میزان برق مصرفی آن توجه داشت.

 مدیریت هفت تپه به شرکت توسعه نیشکر 
و صنایع جانبی واگذار شد

در جلسه ای با حضور معاون اول رئیس جمهور، مدیریت شرکت نیشکر هفت 
تپه از طرف ســازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران به شرکت توسعه 

نیشکر و صنایع جانبی سپرده شد.
به گزارش خبرنگار اقتصادی تسنیم، در نشست دیشب)یکشنبه( محمد مخبر معاون اول 
رئیس جمهور با دادستان کل کشــور، وزرای امور اقتصاد و دارایی، صنعت، معدن و تجارت، 
جهاد کشاورزی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دادگستری، معاون حقوقی رئیس جمهور، استاندار 
خوزستان و رئیس سازمان خصوصی سازی و مدیران عامل بانک های ذیربط مصوب شد، با 
توجه به تخصص، ارتباط و اهمیت شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی، مدیریت شرکت 

نیشکر هفت تپه از طرف سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران به این شرکت سپرده شود.
اعضا همچنین در این جلســه با تاکید بر شفاف شدن حساب ها، بدهی و همچنین ارزش 

این شرکت در مدت 3 ماه، تسویه ارزش شرکت کشت و صنعت هفت تپه را تصویب کردند.
این گزارش می افزاید: پرداخت تســهیلات جدید از سوی بانک های ملی و صادرات برای 
تسهیل امور شــرکت هفت تپه و پرداخت معوقات به ویژه پرداخت حقوق پرسنل، دستمزد 
کارگران و تامین هزینه های جاری آن و همچنین امهال بدهی های این شــرکت از دیگر 

مصوبات مهم این جلسه بود.

اینترنت رایگان دانشجویان و اساتید فعال شد 
ارائه بسته های هدیه اینترنت رایگان برای اینترنت رایگان دانشجویان و 
اساتید، معلمان و طلاب، در برخی اپراتورها آغاز شده است و واگذاری بسته 

برای سایر متقاضیان نیز طی چند روز آینده انجام می شود.
به گزارش تجارت نیوز، آغاز سال جدیدی تحصیلی به صورت مجازی، وزارت ارتباطات را بر 
آن داشت که در کنار رایگان کردن سامانه شاد، اینترنت رایگانی در اختیار دانشجویان، معلمان 
و اساتید دانشگاهی قرار دهد.فرآیند ثبت نام برای دریافت اینترنت رایگان دانشجویان و اساتید از 
هفتم مهر در سامانه ictgifts.ir آغاز شده و روز گذشته،  آخرین مهلت ثبت نام بود. بدین ترتیب 

اپراتورها از امروز، به فعال سازی اینترنت رایگان اقدام کردند.
بسته های هدیه به زودی و پس از طی مراحل فنی در حساب کاربری افرادی که ثبت نام آن ها 
به صورت موفق انجام شده، فعال خواهد شد.با توجه به اینکه ممکن بود، اطلاعات دریافتی 
مربوط به اساتید، معلمان، دانشجویان و طلاب کامل نباشد و یا ثبت  نام دانشجویان جدیدالورود در 
دانشگاه  ها هنوز انجام نشده باشد، امکان ثبت اعتراض برای کلیه مشمولانی که کد ملی آنها در 
سامانه وجود ندارد، پیش  بینی شده بود که پس از فرایند اخذ تأیید نهادهای متولی، بسته اینترنت 
به زودی در حساب کاربری ایشان نیز اختصاص خواهد یافت.همراه اول اعلام کرد بسته های 
شش ماهه 6۰ گیگابایت ویژه اساتید حوزه و دانشگاه، ۴۰ گیگابایت ویژه معلمان و 3۰ گیگابایت 
ویژه دانشجویان و طلاب مطابق لیست ارسالی از سوی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 

)افرادی که در سامانه ICTGifts ثبت نام کرده اند(، فعال شده است.
ایرانسل نیز مطابق با سیاست های ابلاغی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و بر اساس 
فهرست دریافتی از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی )رگولاتوری(، این بسته های 

اینترنت هدیه را فعال کرده است. مهلت اعتبار هر یک از این بسته ها، شش ماه است.
فعال  سازی بسته برای بخشی از افراد که در روزهای ابتدایی، درخواست خود را در سامانه ثبت 
کرده بودند، آغاز شده است و واگذاری بسته برای سایر متقاضیان نیز از امروز آغاز و طی چند 
روز آینده انجام می شود.همچنین برای کلیه افرادی که نسبت به ثبت اعتراض در سامانه اقدام 
کرده اند، پس از انجام فرایند اخذ تأیید نهادهای متولی و طی مراحل فنی مرتبط، بسته هدیه 
اینترنت رایگان اختصاص می یابد. هنگام فعال  شــدن بسته نیز این موضوع از طریق ارسال 

پیامک به اطلاع افراد می رسد.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس مطرح کرد
دست مافیا پشت صنعت خودروسازی

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم گفت: تا دست مافیای 
از صنعت خودرو قطع نشود، قیمت خودرو سر و سامان پیدا نخواهد کرد. ما 

دست مافیا پشت صنعت خودروسازی را مشاهده می کنیم.
به گزارش ایسنا، هشتمین طرح پیش فروش یکساله محصولات گروه صنعتی ایران خودرو 
در حالی از )چهارشنبه/۱۴ مهرماه( به مرحله اجرا در آمده که از مبلغ پیش پرداخت کاسته شده 
است؛ دلیل این موضوع می تواند مصوبه آخر شورای رقابت مبنی بر »عدم مشمولیت تورم برای 
پیش پرداخت مبلغ خودرو« باشد تا در موعد تحویل خودرو، مبلغ بیشتر باقی مانده از وجه خودرو 
مطابق تورم محاسبه شود.سید علی موسوی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به این موضوع گفت: 
همه عواملی که در بحث قیمت خودرو تأثیر داشته و دارند از مجلس گرفته تا دولت، باید کاری 
کنند که استفاده ار خودروی با کیفیت و ارزان ایرانی کام ملت ایران را شیرین کند. قیمت های 
جهشی افزایش خودرو باید دست کم به وضعیت سابق بازگردد.این عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس یازدهم با اشاره به اقدامات وزیر صنعت، معدن و تجارت در بازار سیمان گفت: 
ایشان اتفاقات مبارکی در این زمینه رقم زدند و قیمت سیمان را پایین آوردند. ایشان می توانند 
در زمینه خودرو هم اقدامات جهادی انجام دهند. وقتی کاهش قیمت سیمان را مشاهده کردیم 
متوجه شدیم که کسانی که شعار می دهند که در نظام جمهوری اسلامی ایران قیمت ها پایین 
نمی آید، صرفا شعار می دهند.وی گفت: با روی کار آمدن مدیران انقلابی و جهادی، اراده اصلی 
نظام تحقق پیدا می کند و بازار تحت تأثیر قرار می گیرد. همه کالاهای مورد نیاز مردم اعم از 
خودرو کاهش پیدا خواهد کرد. در ماجرای سیمان هم اتفاقاتی مشخصی رخ داد. در وهله اول، 
نظارت دقیقی روی تولید و عرضه این محصول به وجود آمد. در وهله دوم، دست مافیا از بازار 
ســیمان قطع شد.موسوی با بیان اینکه تا دست مافیای از صنعت خودرو قطع نشود، قیمت 
خودرو سر و سامان پیدا نخواهد کرد، گفت: ما دست مافیا پشت صنعت خودروسازی را مشاهده 
می کنیم. یکی از عوامل بی ســر و سامانی قمیت خودرو، مافیا هستند. امیدواریم شاهد یک 
نظارت جدی و تغییر ساختار در زمینه خودرو باشیم.وی در پاسخ به این پرسش که آیا طرح 
واردات مشروط خوروی خارجی می تواند در کاهش قیمت خودروی داخلی موثر باشد، گفت: بنده 
مخالف واردات هستم. به نظرم مقام معظم رهبری ورود لوازم خانگی کره ای را ممنوع کردند تا 
به تکنولوژی و صنعت داخلی اعتماد کنیم. ما باید با اعتماد به داخل و داخلی سازی هم خودروی 
با کیفیت تری تولید کنیم و هم قیمت را تا حد قابل توجهی کاهش دهیم. واردات خودروی 

خارجی، مشکل کیفیت و قیمت خودروی ما را حل نخواهد کرد. 

اخبار کوتاه 

مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش گفت: سقف 
ظرفیت هر کلاس برای دانش آموزان طبق مجوز سازمان نوسازی تعیین 
می شود، بنابراین مدرسه حق جذب دانش آموزان بیش از آنچه که در مجوز 

راه اندازی قید شده ندارد.
»سعید صالح« در گفت وگو با ایلنا در واکنش به  اخذ شهریه کامل مدارس غیردولتی از والدین 
در پیش از سال تحصیلی و عدم مساعدت برخی موسسان با والدین دانش آموزان اظهار داشت:  
اینکه چه درصدی از شهریه و در چه بازه زمانی اخذ شود طبق توافق اولیا و مدارس است. در 
این راستا هر تصمیمی که اعم از اقساطی و نقدی باشد و بین اولیا و موسسان مقرر شود برای 

ما محترم است.
وی افزود: اکثر مدارس شهریه های خود را طی چند قسط از مدارس دریافت می کنند و تعدادی 
از آنها حتی به دانش آموزان تخفیف هم می دهند. مواردی از این دست که به آن اشاره کردید 

شاید بیشتر در مدارسی که متقاضی زیادی برای ثبت نام  دارند، دیده شود. 
صالح در پاسخ به این سوال که گفته می شود برخی مدارس از معلمان بازنشسته برای مقطع 
ابتدایی استفاده می کنند، به گونه ای که معلم انرژی تدریس برای دانش آموزان را ندارد، چرا 
باید در مقاطع ابتدایی که بسیار کلیدی هستند از معلمان بازنشسته استفاده شود؟ گفت: از آنجا 
که این مدارس غیردولتی هستند مختارند از این نیروها استفاده کنند.مدیرکل مدارس و مراکز 
غیردولتی وزارت آموزش و پرورش در ادامه اظهار داشت: بسیاری از اولیا تمایل دارند از نیروهای 
بازنشسته نیز بهره ببرند، زیرا آنها سال  ها در زمینه تعلیم و تربیت تجربه دارند. معلمان آموزش و 
پرورش از منظر موارد آموزشی باید صلاحیت داشته باشند، سن و سال و بازنشسته بودن آنها 

منع قانونی برای ادامه فعالیت آنها در ساختار آموزشی ندارد و مهم کیفیت تدریس معلم است.
وی در واکنش به این پرسش که در یکی از مدارس در نیمه سال گذشته تعدادی از معلمان 
از مدرسه رفتند و یک سری معلم جدید جایگزین آنها شدند، عمده علت تغییر معلمان و جا به 
جایی آن ها در مدارس غیردولتی اعتراض به حقوق و دستمزد است. چه برنامه ریزی برای این 
رویه اتخاذ خواهید کرد؟ گفت: وضعیت حقوق و مزایای معلمان غیردولتی تابع قانون کار است 
و در این زمینه موسسان باید مطابق قرار داد اقدام کنند. صالح اشاره کرد: باید این مساله به 
شکل موردی بررسی شود، زیرا معمولا موسسان تمایلی ندارند در میانه سال با معلم خود قطع 
همکاری کنند. به هر حال این اتفاق می تواند به فضای مدرسه و ارتباط آنها با اولیا آسیب بزند. 

در هر صورت موسس موظف به عقد قرارداد با معلمان خود و عمل به تکالیف قرار داد است.
مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش درباره چرایی افت کیفیت آموزش 
در برخی مدارس غیردولتی توضیح داد: مدارس تحت پوشــش و نظارت آموزش و پرورش 
هستند. اگر کیفیت آموزشی مدارس افت داشته است، می توانند به آموزش و پرورش استان یا 

سازمان مشارکت های استان ارجاع دهند تا موضوع پیگیری شود.
صالح در پاسخ به این سوال که چرا برخی مدارس غیردولتی در مقطع ابتدایی اعلام کردند 
که دانش آموزان برای تزریق واکسن اقدام کنند. در صورتی که هنوز سن واکسن به زیر ۱2 
سال نرسیده است؟ گفت: احتمالا موسس درباره این موضوع اطلاع نداشته است چرا که در 
حال حاضر واکسیناسیون در این سنین انجام نمی شود و اگر هر دانش آموزی زیر ۱2 سال به 
مرکز مراجعه کند، واکسن دریافت نخواهد کرد.وی با اشاره به تعداد استاندارد دانش آموزان در 
کلاس های درس و در واکنش به افزایش تعداد دانش آموزان در کلاس های درس مدارس 
غیردولتی گفت: تعداد استاندارد دانش آموزان در کلاس درس به مساحت آن کلاس بستگی 
دارد. سازمان نوسازی برای هر مدرسه تعداد دانش آموزان را مشخص کرده و هر مدرسه برای 
پذیرش تعداد دانش آموزان تاییدیه نوسازی و مجوز راه اندازی دارد. مدیرکل مدارس و مراکز 
غیردولتی وزارت آموزش و پرورش در پایان گفت: سقف ظرفیت هر مدرسه برای دانش آموزان 
را مجوز سازمان نوسازی مشخص می کند. مدرسه حق جذب دانش آموزان بیش از آنچه که 

طبق مجوز راه اندازی صادر شده است را ندارد.

تولید تخم مرغ به دلیل افت جوجه ریزی در ماه های 
قبل، کاهش پیدا کرده است. به همین دلیل صادرات 

تخم مرغ از خرداد امسال تاکنون متوقف شده است.
به گزارش تجارت نیوز، امسال مرغداران با بحران های عجیبی از 
جمله کمبود خوراک در بازار رو به رو شدند. بالا رفتن قیمت نهاده ها 
در کنار افزایش هزینه های حمل ونقل سبب شد که قیمت تخم 

مرغ گران شود.
بررسی ها نشان می دهد در سه ماهه نخست امسال، ۱۰ هزار تن 
تخم مرغ صادر شده است. اما از خرداد ماه تاکنون دولت به بهانه 

تنظیم بازار داخل، صادرات آن را متوقف کرده است.
دبیرکل کانون سراسری مرغ تخم گذار ایران سه عامل را دلیل 
اصلی توقف صادرات دانست و توضیح داد: در تولید تخم مرغ به 
نقطه ســر به سر رسیدیم و مازاد تولید برای صادرات وجود ندارد. 
دومین مساله افزایش قیمت تخم مرغ است. به دلیل گرانی های 
اخیر صادرات تخم مرغ دیگر توجیه اقتصادی ندارد. همچنین مانع 
سوم این اســت به دلیل تامین نیاز داخل، دولت اجازه صادرات را 
نمی دهد. آمارها گویای آن اســت به دلیل گرانی گوشت مرغ و 

گوسفند قدرت خرید مردم کاهش پیدا کرده و بخشی از تقاضا به 
سمت تخم مرغ سوق پیدا کرده است. به همین دلیل مصرف تخم 

مرغ بیشتر شده است.
سید فرزاد طلاکش به تجارت نیوز گفت: چنانچه قیمت گوشت 
برای مصرف ایرانی ها مناسب بود باز هم با سرانه جهانی فاصله 
داشتیم. سرانه مصرف ایرانی ها در شرایط عادی باید 2۵۰ عدد تخم 
مرغ در سال باشد اما حالا به 226 عدد تخم مرغ رسیده است. این 

نشان می دهد هنوز با نرم جهانی فاصله داریم.
کاهش دستوری قیمت تخم مرغ

بعد از ارزان شدن لبنیات، تخم مرغ هم ارزان شد. سیاست های 
دولت سیزدهم، کاهش دســتوری قیمت هاست. همین کاهش 
دستوری قیمت لبنیات و تخم مرغ به تولیدکنندگان گویای مدیریت 
اقتصاد به شیوه دستوری و دولتی است! این در حالی است که بنا بر 
اعلام مرکز آمار تورم از ۴۰درصد عبور کرده است.هر چند چندی 
پیش خبر آمد که تخم مرغ در میادین اصلی گران شده اما دبیرکل 
کانون سراسری مرغ تخم گذار ایران بیان کرد: هر کیلو تخم مرغ 
در ۱۰ روز گذشته به شکل دستوری از محل مرغداری پنج هزار 
تومان ارزان شده است اما در فروشگاه ها به دلیل هزینه بسته بندی و 
کرایه حمل و نقل تخم مرغ همچنان با قیمت بالا عرضه می شود.

طلاکش با اشاره به وضعیت بازار گفت: چنانچه قیمت دلار ثابت 
باقی بماند، تخم مرغ گران نمی شود. اکنون تولید تخم مرغ زیاد شده 
است. با ثبات قیمت ارز تخم مرغ از شانه ای ۵۰ هزار تومان عبور 
نمی کند. پیش از این ناصر نبی پور، رئیس اتحادیه مرغ تخم گذار 
تهران گفته بود: »تخم مرغ ارزان ترین کالای خوراکی است که در 
کشور وجود دارد. قیمت هر عدد تخم مرغ حتی به سه هزار تومان 
هم برسد باز سرانه مصرف کاهش پیدا نمی کند، چرا که مردم دیگر 

توان خرید گوشت، مرغ، لبنیات یا حتی حبوبات را ندارند.«

مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش: قیمت تخم مرغ وابسته به قیمت دلار!

مدارس حق جذب دانش آموزان اضافه بر ظرفیت را ندارند صادرات تخم مرغ ممنوع شد

رییس دستگاه قضا بر ضرورت حمایت از تولید، به دور از هرگونه موازی 
کاری تاکید کرد.

به گزارش ایلنا،  حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در جلسه دیروز شورای 
عالی قوه قضاییه با محکومیت حادثه تلخ و مصیبت بار انفجار در مسجد منطقه 
خان آباد استان قندوز افغانستان که به جان باختن جمع زیادی از مؤمنین نمازگزار 
منجر شــد از مسئولان این کشور همسایه و برادر خواست که هر چه سریع تر 
عاملین این فاجعه بزرگ را شناسایی و با آن ها برخورد عبرت آموز داشته باشند.

رئیس قوه قضاییه با تسلیت شهادت جمعی از شیعیان نمازگزار در این حادثه و 
ابراز همدردی با مجروحان و مصدومان ابراز امیدواری کرد مســئولان و مردم 
افغانستان اجازه ندهند کشورشان جولانگاه تروریست ها و تکفیری ها و کسانی 

شود که مرتکب این گونه جنایات ننگین می شوند.
آمریکا که با خفت و شکست بعد از 2۰ سال از افغانستان خارج شده با برهم زدن 
امنیت و آرامش مردم این کشور به دنبال انتقام گیری از مسلمانان است.محسنی 
اژه ای با بیان اینکه آمریکا با شکست خفت بار بعد از 2۰ سال از افغانستان خارج 
شده و با تلاش برای برهم زدن امنیت و آرامش در این کشور توسط تفاله هایش 
همچون داعش می خواهد از مردم مسلمان انتقام بگیرد، از مجامع بین المللی و 
مدعیان حقوق بشر خواست که با برخورد مناسب با عوامل جنایات تروریستی 
اجازه ندهند بیش از این نزد آزادیخواهان جهان رسوا شوند.رییس عدلیه همچنین 
به معاونت بین الملل و ستاد حقوق بشر قوه قضائیه ماموریت داد هر چه زودتر 
این موضوع را از طریف طرح دعوای حقوقی درمجامع بین المللی پیگیری کنند.

حجت الاسلام اژه ای با تبریک هفته نیروی انتظامی برای همه فرماندهان و 

کارکنان زحمتکش این نیرو به ویژه بخش هایی که ماموریت های ان ها مرتبط 
با دستگاه قضایی است، ارزوی توفیق روزافزون کرد.رئیس قوه قضاییه با اشاره 
به نامگذاری روز بیستم مهرماه به عنوان »روز ملی کاهش آثار بلایای طبیعی« 
اظهار داشت اگر مسئولان ذیربط اقدامات لازم را برای پیشگیری از حوادث انجام 
دهند و یا در بروز حوادثی، چون سیل و زلزله که با وجود امکانات روز بسیاری از 
آن ها قابل پیش بینی است، به موقع عمل کنند می توان از بسیاری خسارت های 

مادی و انسانی پیشگیری کرد.
وی افزود: در سال های اخیر بویژه با اقداماتی که بخش های مختلف قوه قضاییه 
در آسیب شناسی حوادث ناشی از بلایای طبیعی داشتند معلوم شد که اگر برخی 
اقدامات بازدارنده انجام شود می توان آسیب ها و تبعات بلایای طبیعی را کاهش 
داد که از همه مسئولان ذیربط بویژه دولت انتظار می رود به این موضوع توجه 
داشته باشند.رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به ممنوع 
الخروج کردن افراد توسط برخی دستگاه ها از جمله سازمان مالیاتی و بانک ها و 
برخی مراجع قضایی اظهار داشت آمار کسانی که ممنوع الخروج می شوند زیاد 
نیســت، اما کم هم نیست و این مسئله باعث بروز مشکلاتی برای مردم شده 
است.محسنی اژه ای افزود: اول باید معلوم شود که کدام دستگاه ها اجازه دارند 
افراد را ممنوع الخروج کنند و چه کســانی و برای چه مدتی باید ممنوع الخروج 
شوند و اینکه به مردم بدون هیچ توجیه قانونی اعلام نشود که ممنوع الخروج 

شده اند و در فرودگاه متوجه موضوع شوند خسارت بار است.
وی ادامه داد: گاهی فردی ممنوع الخروج می شــود که بعداً معلوم می شــود 
ضرورتی برای این کار نبوده و مشــکل دیگر این است که حتی برخی افراد با 

آنکه قانون تصریح کرده حکم ممنوع الخروجی پس از 6 ماه بلااثر می شود باز 
هم با وجود پرداخت مالیاتها، تسویه با بانک ها و یا صدور قرار منع تعقیب و پایان 
دوره محکومیت همچنان ممنوع الخروج هستند و به این مسئله توجهی نمی شود.

رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: در دوران ریاست آیت الله یزدی در دستگاه قضا 
مقرر شده بود که ممنوع الخروجی از مجرای دادستانی کل کشور پیگیری شود تا 

ضوابط آن به طور کامل رعایت شود.
حجت الاســلام اژه ای گفت: با این وجود در روز های اخیر یکی از مسئولان 
از استان بوشهر با وی تماس گرفته و اظهار داشته برای انجام کاری قصد سفر 

به خارج از کشور را داشته، اما در فرودگاه متوجه شده که ممنوع الخروج است.
رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه در روز های آینده بخشنامه ای را برای ساماندهی 
ممنوع الخروجی ها صادر خواهد کرد از دادســتان کل کشور و سازمان بازرسی 
خواست که بر روند ممنوع الخروجی ها نظارت جدی داشته باشند تا ضوابط آن 
رعایت شود.محسنی اژه ای همچنین از دادستان انتظامی قضات نیز خواست که 
پس از صدور بخشنامه مربوطه با افرادی که از اجرای بخشنامه تخطی می کنند 
برخورد کند.وی از معاونت حقوقی قوه قضاییه نیز خواست که اصلاح قانون برای 
ســاماندهی نحوه ممنوع الخروج کردن افراد را بررسی نماید تا در صورت نیاز، 
موضوع از طریق مجلس شورای اسلامی پیگیری شود.وی در بخش دیگری از 
سخنانش با اشاره به در پیش بودن فصل زمستان اظهار داشت: احتمال دارد که 
در زمستان مانند سنوات گذشته با آلودگی هوا مواجه باشیم.وی بر همین اساس 
از رئیس سازمان بازرسی کل کشور و دادستان کل خواست که با ارائه نظرات 
تخصصی درباره مشکلات احتمالی مربوط به فصل زمستان به دولت، مسئولان 

دستگاه های اجرایی را برای برنامه ریزی و پیشگیری برای کاهش آسیب ها در این 
فصل یاری دهند.رئیس قوه قضاییه با اشاره به برگزاری نشست های تخصصی با 
گروه های مختلف برای بررسی حقوق عامه و حقوق دستگاهها، به ارائه گزارشی 
از برگزاری نشست کمیته فرادستگاهی پیگیری مطالبات غیرجاری بانک ها در 
روز های اخیر پرداخت. محســنی اژه ای با بیان اینکه کمیته مذکور متشکل از 
نمایندگان ۱۹ دستگاه بوده و تلاش می کند مطالبات بانکی و حمایت از تولید را 
بدون نیاز به پیگیری های قضایی وصول کنند گفت که در این جلسه بحث هایی 
صورت گرفت تا ظرفیت ها و اختیارات کمیته برای جلوگیری از موازی کاری ها و 
بهبود عملکرد آن صورت بگیرد.رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به معاون اول 
و دادستان کل مأموریت داد که موضوع ارتقاء جایگاه و تقویت عملکرد کمیته 
فرادستگاهی پیگیری مطالبات بانکی را با جدیت بیشتری دنبال کنند تا این کار 
زودتر به سرانجام برسد.محسنی اژه ای همچنین به جلسات خود با مجلسی ها 
اشاره کرد و با اشاره به آمادگی نمایندگان برای کمک به حل مشکلات دستگاه 
قضا از وزیر دادگستری و معاون اول قوه و معاونان مالی و پشتیبانی و حقوقی 
این قوه خواست که موضوع را با جدیت پیگیری کنند.اژه ای گفت: دستگاه قضا 
مأموریت های زیادی برعهده دارد، اما با آن که برخی قسمت ها مشمول قانون 
مشاغل سخت هم می شوند، بودجه لازم برای انجام این مأموریت ها اختصاص 
نمی یابد که این موضوع نیازمند توجه ویژه است.وی همچنین از وزیر دادگستری 
و معاون اول و معاون حقوقی قوه قضاییه خواست که از کمک های نمایندگان 
مجلس برای اصلاح قوانین و تسهیل خدمات رسانی قضایی به مردم استفاده 

کنند.

برای حمایت از تولید و پیگیری مطالبات بانک ها باید موازی کاری ها کم شود
محسنی اژه ای در شورای عالی قضایی:

سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس گفت: حضور 
پر تعداد و مستمر برخی وکلا در راهرو های مجلس 
نه برای بحث های کارشناسی و توجیه نمایندگان 
بلکه برای لابی سنگین علیه طرح تسهیل صدور 

مجوزهای کسب وکار است.
علی خضریان  سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاری تسنیم، درباره 
بررسی طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار در مجلس 
گفت: رهبر معظم انقلاب امسال را سال تولید، پشتیبانی ها، مانع 
زدایی ها نام گذاری کردند و مجلس هم برای عمل به این شعار و 
برداشتن موانع از سر راه تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی، طرح 
تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار را تدوین و وقت چند جلسه 
اخیر نشســت علنی مجلس را به بررسی این طرح تخصیص 
داده است.وی افزود: بخش اول این طرح به دنبال تغییر شیوه 
مجوز دهی برای مشاغل مختلف است. بر اساس آن چیزی که 
در مجلس به تصویب رسیده، قرار بر این است که مجوزها به 
دو گونه ثبت محور و تایید محور تقســیم شوند و مشاغلی که 
ملاحظه محیط زیستی، امنیتی و سلامت عمومی ندارند، بتوانند 

مجوز خود را در سامانه ای که در طرح تسهیل در نظر گرفته شده، 
ثبت کرده و بلافاصله فعالیت خود را آغاز کنند.

عضو هیات رییسه کمیسیون اصل ۹۰ خاطر نشان کرد: بخش 
دوم طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار به بازار خدمات 
حقوقی یعنی حرفه های سردفتری، کارشناس رسمی و وکالت 
مربوط می شود و تلاش نمایندگان این است که با رفع انحصار 
در پذیرش این مشاغل، شرایط را برای توسعه خدمات حقوقی 

و دسترسی بهتر و با کیفیت تر مردم به این خدمات فراهم کنند.
خضریان خاطر نشان کرد: ماده 6 طرح تسهیل صدور مجوزها 
مربوط به وکالت و شیوه پذیرش افراد در این حرفه می شود. در 
این بخش حدنصاب شناور به عنوان معیار قبولی در آزمون وکالت 
در نظر گرفته شده است تا هم سطح علمی داوطلبان سنجیده 

شود و هم امکان ایجاد انحصار از بین برود.
نماینده تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
تاکید کرد: مزیت حد نصاب شناور بر حد نصاب ثابت و مطلق این 
است که موجب نرمال شدن نتایج آزمون می شود و تاثیر سختی 
و آسانی آزمون را از بین می برد و موجب می شود هر کسی که 
برای قبولی تلاش کرده و حد نصاب ۷۰ درصد میانگین ۱ درصد 

برتر آزمون را کسب کرده، بتواند وکیل شود.
این نماینده مجلس با انتقاد از مواجه بعضی وکلا با طرح تسهیل 
صدور مجوزها گفت: با این که هنوز فرصت بررسی مفاد مربوط 
به وکالت در طرح تسهیل صدور مجوزها نرسیده است اما برخی 
وکلا از یک ماه قبل در راهروهای مجلس حضور دارند و برای 

جلوگیری از رفع انحصار وکالت لابی می کنند.
خضریان افزود: حضور وکلا در جلسات کارشناسی کمیسیون ها 
برای کمک به تدوین طرحی برای توسعه بازار خدمات حقوقی 
اشکالی ندارد اما واضح است که حضور پر تعداد و مستمر برخی 
وکلا در راهرو های مجلس نه برای بحث های کارشناســی و 

توجیه نمایندگان بلکه برای لابی سنگین علیه طرح تسهیل 
صدور مجوزهای کســب وکار اســت که این موضوع در شان 
مجلس نیســت.وی ادامه داد: من موضوع حضور این وکلا در 
مجلس برای لابی های خارج از عرف را با مســئول حراست 
مجلس در میان گذاشــتم تا معلوم شود که این افراد چرا و به 
چه شکل می توانند در یک ماه گذشته مستمرا در مجلس حاضر 

شوند و لابی کنند.
سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ اظهار داشت: این شکل از حضور 
وکلا در مجلس نباید تکرار شود و امیدوارم حراست مجلس این 
موضوع را به ســرانجام برساند و بنده تا رسیدن به نتیجه آن را 

پیگیری می کنم.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در 
مجلس در خصوص نامه اخیر سازمان سنجش پیرامون شیوه 
برگزاری آزمون وکالت خاطر نشــان کرد: در حالی که نماینده 
رسمی دولت در نشست علنی مجلس به عنوان مدافع برگزاری 
آزمون های سردفتری، کارشناسی رسمی و وکالت به صورت حد 
نصاب شناور صحبت می کند، مخالفت بخش دیگری از دولت 
که اتفاقا جایگاه قانونی هم برای اظهار نظر در هنگام قانون گذاری 

ندارد، شائبه فساد را تقویت می کند.
وی اضافه کرد: ســازمان سنجش صرفا یک دستگاه اجرایی 
است که بر اساس قوانین، آزمون های مختلفی را برگزار می کند 
و این جایگاه را ندارد که علیه طرحی که مدت ها در مجلس و 
دولت کار کارشناسی بر روی آن انجام شده است، اعلام موضع 
نماید. ضمن اینکه از نکات جالب توجه نامه مذکور این است که 
این نامه با امضای یکی از کارمندان این سازمان و نه رئیس آن 
در پاسخ به رئیس اتحادیه کانون های وکلا منتشر شده است 
و حکایت از استمداد مدافعان حفظ رانت انحصار به کف روی 
آب در هنگام غرق شدن دارد. این موضوع ممکن است ناشی 
از روابط ناسالمی در پشــت پرده باشد که مجلس قطعا آن را 
در تحقیق و تفحصی که از این سازمان در دست انجام است، 

پیگیری خواهد کرد.
خضریــان در پایان ابراز امیدواری کرد: تلاش همکاران ما در 
مجلس این است که مفاد باقی مانده طرح تسهیل صدور مجوزها 
در این هفته به تصویب برسد و زنجیر انحصار از پای حرفه های 
حقوقی هم باز شود و خیل فارغ التحصیلان رشته حقوق بتوانند 

با رعایت صلاحیت های علمی، کسب و کار خود را آغاز کنند.

لابی های خارج از عرف برخی وکلا علیه طرح تسهیل صدور مجوزها
سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلست خبرداد:

بخاری در بازار با قیمت یک میلیون و ۵۰۰ تا هفت میلیون تومان 
فروخته می شود. نایب رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی با 
اعلام این خبر گفت: علت گرانی بخاری افزایش قیمت آهن است.
به گزارش تجارت نیوز، با نزدیک شــدن به فصل سرما قیمت بخاری نجومی 
شد. بررسی ها نشــان می دهد قیمت برخی بخاری های نفتی به بیش از هفت 
میلیون تومان رسیده است.همچنین برخی جت هیترهای دوگانه سوز که برای 
محل کار، کارخانه یا سالن های بزرگ استفاده می شود با قیمت ۱۱ تا 3۴ میلیون 
تومان فروخته می شود. فعالان بازار می گویند بخاری دیگر در ساختمان های جدید 

کاربردی ندارد و به طور کلی در سال های اخیر تولید بخاری کاهش چشمگیری 
داشته است.همچنین عده ای معتقدند سبک تولید وسایل گرمایشی تغییر کرده است 
و یکی از دلایل نجومی شدن قیمت بخاری نیز به کاهش چشمگیر تولید بخاری 
ارتباط دارد.نایب رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی به تجارت نیوز گفت: 8۰ 
درصد مواد اولیه بخاری از آهن است. همچنین تولید بخاری هم به دلیل مجهز 
شدن ساختمان ها به وسایل گرمایشی و سرمایشی به روز کاهش پیدا کرده است. 
اما افزایش قیمت آهن، بخاری را گران کرده است. محمدحسین اسلامیان توضیح 
داد: سبک تولید تغییر کرده است. در اکثر ساختمان ها پکیج و شومینه وجود دارد. 

در تهران دیگر متقاضی برای خرید بخاری وجود ندارد.او ادامه داد: شهرداری هم 
به سازندگان خانه مجوز تولید خانه با سیستم دودکش را نمی دهد. اکثر ساختمان ها 
به پکیج یا شوفاژ مجهز است. به همین دلیل تعداد فروشندگان و تولیدکنندگان 
بخاری هم اندک شده است.چه تعداد تولیدکنندگان بخاری تعطیل شدند؟ به گفته 
اسلامیان، در دهه های گذشته ۵۰ شرکت، تولیدکننده بخاری بودند اما حالا به دلیل 
عدم تقاضا برای این کالا، تنها پنج شرکت بخاری تولید می کنند.او همچنین گفت: 
تولید بخاری دیگر صرفه اقتصادی ندارد و تولیدکنندگان از چرخه تولید خارج شدند. 
اکنون با تولید اندک بخاری برخی از این لوازم خانگی روانه شهرستان ها می شود 

و پیش بینی ها حاکی از این است که از این پس تولید و مصرف بخاری به حداقل 
ممکن می رسد.گزارش ها نشان می دهد بخشی از وسایل گرمایشی و سرمایشی ما 
به کشورهای عراق و افغانستان صادر می شود اما حالا با تشدید تحریم ها و برخی 
درگیری های سیاسی در خاورمیانه به نظر می رسد صادرات لوازم خانگی کاهش 
پیدا کرده است.با این حال کیوان گردان، مدیرکل دفتر صنایع فلزی و لوازم خانگی 
وزارت صمت به صدا و سیما گفته: »در حالی که در سال ۹۷ حدود ۱۰ میلیون دلار 
صادرات لوازم خانگی داشتیم، این رقم سال گذشته به ۱۴۰میلیون دلار رسید و 

امسال به 2۰۰ میلیون دلار صادرات می رسیم.«

افزایش قیمت آهن، بخاری را گران کرد
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